
Per què, Sr. Alcalde d'Ulldecona, per què? 
Després de portar-ho en el nostre Programa electoral de 

1999, el Grup socialista d'Ulldecona vam presentar al maig 
del 2000 una Moció Universitat d'Estiu a Ulldecona que 
va ser aprovada per unanimitat. l fruit de la mateixa, l'any 
passat (en concret els dies 19, 20 i 21 de juliol) a la Casa 
de Cultura va tenir lloc el Curs número 15 de la Universitat 
d'Estiu de les Terres de l'Ebre (UETE), amb el títol L'EUROPA 
DE L'EURO: UN NOU ESCENARI COMPETITIU. Tal i com 
es va dir a la revista municipal "Ulldecona entra a formar part 
del grup de poblacions de les Terres de /'Ebre que participen 
en la UETE". També es va saber per la mateixa revista que 
hi va haver 27 alumnes matriculats i que van participar 
"conferenciants de reconegut prestigi com el doctor Josep 
Subirats Piñana i Juan M. Fabra Vallés" qui, a més, va fer 
la cloenda el dia 21 de juliol de 2001. 

Tot feia preveure doncs que els cursos universitaris 
tindrien continuïtat a Ulldecona ja que, a més de l'èxit de la 
celebració, l'acord unànim del Ple deia literalment "El Ple de 
l'ajuntament d'Ulldecona manifesta el seu interès de que es 
puguin impartir cursos de la Universitat d'Estiu de les Terres 
de /'Ebre a Ulldecona". També és cert, però, que s'havia 
acordat delegar en l'Alcalde les gestions, però que "com a 
màxim cada sis mesos haurà d'informar al Ple de la situació 

Des de Sant Joan del Pas 
El passat 11 de juny ens vàrem reunir a l'ajuntament 

d'Ulldecona el Sr. Alcalde (Lluc Raga), el Regidor de Cultura 
(Joan B. Muñoz) i 12 veïns de Sant Joan del Pas per a parlar 
de les Festes del nostre Barri. Després de 7 anys de 
mandat, per fi , ens varen pujar el pressupost de festes en 
150 €, però, comparat amb el del 2001 del Barri Ventalles, 
encara quedem per baix (pot ser perquè no fem sopar .. . ). 
Després d'un llarg debat el Sr. Alcalde ens va prometre 150 
€ més, però encara els estem esperant... 

La veritat és que els 150 primers sí que han arribat però, 
segur que per retallar una mica, enguany ens hem quedat 
sense coets (tot i que al Programa sí que estaven anunciats). 
Revetlla de Sant Joan sense coets. Sembla que la gent del 

900 pins tallats al "pantanet" 

en que es troba aquest acord", cosa que no ha complert. 
Acabem de veure a la premsa el Programa d'enguany (8ª 

edició de la UETE) on apareixen les poblacions seus dels 
cursos (Alcanar, Sant Carles de la Ràpita, Amposta, Tortosa, 
Deltebre, El Perelló, Camarles, Horta de Sant Joan, Móra 
d'Ebre, Flix i Calaceit) i ens enterem de que Ulldecona, 
sorprenentment i després d'una experiència positiva, no 
torna a ser seu de la Universitat d'Estiu de les Terres de 
l' Ebre. 

Per què, senyor Alcalde d'Ulldecona, per què? 

Jaume Antich 
(Portaveu Grup socialista-Ulldecona) 

Barri estem de sort, ja vàrem estar la nit de cap d'Any sense 
llum als carrers, i els Reis d'Orient sort que portaven torxes 
que si no, no troben el Barri. Però això sí, ens han fet un parc 
infantil fabulós (amb "les sobres" d'altres llocs), però al lloc 
on van els gossos a fer les seves necessitats. D'escàndol. 

Després d'un any sense veure als jardiners per aquí, el 
dia 21 de juny venen i posen moltes plantes noves als jardins 
de la Plaça. Ja no han tornat més. Sort que els reguem las 
gent del Barri. A canvi, potser l'any que ve ja ens tocaran 
coets ... 

Enrique Castell 

Qui és el responsable d'això? 

PSClll Edita: Partit dels Socialistes de Catalunya (PSC-PSOE)-Agrupació d'Ulldecona 

e-mail: ulldecona@xarxapsc.net - http://ulldecona.psc.es 
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BUTLLETÍ INFORMATIU DEL PSC D'ULLDECONA Núm. 43 - Juliol 2002 

PROMESES INCOMPLIDES (Capítol 1) 
Ja fa tres anys que el segon govern municipal 

constituït per CiU, pel PP i per UGI governa Ulldecona. 
Queda menys d'un any per a les properes eleccions 
municipals i comença a ser hora de fe r balanç del què 
ha fet l'actual govern municipal per Ulldecona i els 
seus Barris i d'analitzar si la coal ició tripartida ha 
complert o no les promeses electorals. Per aquest 
motiu, a partir d'aquest número de La Rosa, 
publicarem una sèrie d'articles sota el títol Promeses 
incomplides en els quals efectuarem anàlisis crítiques 
de la situació en què es troba actualment Ulldecona. 

El capítol 1 de Promeses Incomplides se centrarà 
en l'anàlisi de les promeses que CiU, el PP i UGI van 
fer en relació a Una política al servei de la prosperitat, 
la creació d'ocupació i la qualitat de vida (títol que CiU 
va donar al primer dels quatre capítols que constitueixen 
el programa electoral convergent per a la legislatura 
1999-2003). 

CiU va plantejar la voluntat de continuar amb el 
desenvolupament i la captació d'indústries al 
polígon Valldepins i cooperar en el desenvolupament 
del polígon Sant Jordi. Quant a aquesta proposta, 
també present en els programes de govern del PP i 
d'UGI, cal dir que, tot i que el Govern municipal gairebé 
no ha ajudat en res a 
les empreses, sí s'ha 
anat complint la prime
ra (polígon Valldepins), 
però del polígon Sant 
Jordi, res de res ... 

En segon lloc, els 
tres partits governants 
contemplaven també 
en els seus respectius 
programes electorals 
la construcció de la 
segona fase de la 
xarxa d'aigües 
pluvials. Fase que 
començarà aviat, però 
totalment modificada 

inicialment. l és que en esta, com en moltes altres 
coses, el govern municipal encerta quan rectifica i fa 
el que li diu el grup social ista. En aquest cas la 
modificació és que totes les aigües pluvials des del 
carrer Major fins a les Escoles, en lloc de passar per 
baix la via del tren i anar a la sèquia de la Foia (amb 
gran perill d' inundacions) ara es portaran des del 
carrer Major fins al Lorito i d'allí, creuant la carretera de 
Vinaròs, aniran directament cap al riu Sénia. 

En tercer lloc, com a proposta substancial -
ressaltada en taronja-, CiU (i també UGI) plantejava 
la rehabilitació del casc antic de la vila i regenerar 
integralment els espais públics, paviments i mobiliari 
urbà, tot propiciant les circulacions peatonals. Doncs 
bé, si d'introduir una zona d'aparcament "de pago" a 
la Plaça i al cl del Pes se'n diu rehabilitar el casc antic 
i propiciar les circulacions peatonals, l'ambició dels 
convergents és mínima! 

D'altra banda - i també en taronja - CiU plantejava 
la recuperació del carrer Major com a artèria 
principal de la vila. Tot i això, l'Ajuntament no ha 
portat a terme cap iniciativa de peatonalització del 
carrer Major ni ha impulsat, tal i com es proposa 

(continua a la pàgina 3) 
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Ple 17.06.02: es rebutja la reforma laboral del PP 
Van tornar a ser les Mocions, sense cap dubte, els 

temes més destacats d'aquest Ple extraordinari. Dels 11 
punts proposats per l'equip de govern, 9 van ser aprovats per 
unanimitat i solament el nostre Grup no va aprovar una 
operació de crèdit i una modificació del pressupost en 
coherència amb el vot del dia de l'aprovació del mateix. 

La primera Moció, presentada per natros, proposava que 
l'alcalde fes marxa enrera del seu "Decretazo" de 22.03.02 
de Normes d 'accés a les dependències municipals, 
tornant a implantar les mateixes normes que han estat en 
vigor durant els 7 anys de govern del mateix equip i que ja 
venien dels anteriors governs socialistes. De res van servir 
els arguments. Rodillo i prou (com va dir el PP: a votar, a 
votar, 7a 6 i prou!). 

Les altres Mocions, totes d'ERC, van tindre un resultat 
divers. La més important per a Ulldecona, sobre el 
tancament de l'estació i les parades dels trens, després 
d'un ample debat on el nostre portaveu va llegir una carta 

nostra (registrada el 27 de maig) demanant a l'equip de 
govern que impulsés un moviment ciutadà de defensa de 
l'estació i més parades dels trens, es va retirar un cop que 
l'Alcalde es comprometigués a que si durant el mes de juny 
no s'avança en aquest tema el propi Ajuntament cridarà a la 
mobilització ciutadana. 

En canvi, sí es va aprovar per unanimitat una que 
demanava la inclusió d 'Ulldecona dintre de la D.O. de 
vins Catalunya. Així com també es va aprovar el primer 
apartat de la de suport a la vaga general del 20-J (en concret 
es va aprovar "manifestar el seu rebuig a la reforma 
laboral del PP" amb els vots del PSC i ERC i l'abstenció 
de CiU i UGI) però es va rebutjaria resta (de suporta la vaga 
i d'adherir-se a la mateixa). 

Tampoc es va aprovar la de rebuig a la Llei de Partits 
del PP, ja que el PP i CiU van votar junts en contra, 
mentre que natros i Ugi ens vam abstenir. 

Ple 01.07 .02: es resoldran els trens a Ulldecona? 
El Grup socialista vam conseguirbona part dels objectius 

amb les 4 Mocions que havíem presentat. 
En relació a l'estació i les parades dels trens regionals 

a Ulldecona, després d'un ample debat i tot i que vam 
retirar la nostra Moció, es va acordar per tots els Grups de 
donar un marge d'un mes més a l'Alcalde i l'equip de Govern 
per mirar de resoldre no sols el tema de l'estació sinó 
sobretot el de les parades de trens regionals cap a Barce
lona i cap a València. La solució passa perque un dels 
regionals catalans surtigue al matí de Castelló. parant a 
Ulldecona i anant fins a Barcelona i tornant a la tarda fins a 
Castelló. l també que un tren regional valencià surtigue al 
matí de Tortosa, parant a Ulldecona i continuant fins a 
València i, al final de la tarda. retorne fins a Tortosa. Si a 
primers d'agost el tema no està resolt, es convocarà una 
reunió a Ulldecona de tot l'ajuntament i els sectors més 
sensibilitzats pel tema per acordar les mobilitzacions a 
emprendre. 

(NOTA: Tot i la urgència, l'Alcalde no ha enviat la 
carta fins al 15 de juliol.) 

En canvi, sí és va aprovar i per unanimitat una Moció 
nostra demanant al govern Aznar un ajut de 163.000 euros 
(27 m. ptes) per a la restauració del Castell d'Ulldecona. 
El motiu va ser que ja fa anys que el PP local diu que l'ajut 
està a punt d'arribar i, ara, han donat 50 MP a la Catedral de 
Tortosa i res a Ulldecona. l clar, fins i tot a ells els cau lacara 
de vergonya. l, finalment, el Grup socialista vam retirar les 
altres 2 mocions una vegada feta la petició d'un ajut per a la 
Serra del Montsià i un cop rebuda tota la informació sobre 
l'assut construït al riu Sénia. 

El centre de salut de Les Ventalles en un camí 

d'ovelles 
Dels temes ordinaris proposats pel govern, el PSC vam 

votar en contra del projecte de consultori mèdic a Les 
Ventalles per situar-lo dintre d'un terreny pel que passaven 
les ovelles (tal i com diu el mateix projecte), comprat l'any 
1983 "para ser destinado a camino de usos agrícolas y 
ganaderos", tot i fer constar que sí estem a favor de l'obra, 
però no a aquest lloc. 

l en l'altre punt on van haver-hi discrepàncies, (però en 
aquest cas entre el mateix equip de govern, ja que el PP 
amenaçava en no aprovar-ho) va ser un altre projecte de 
dependències municipals als Valentins i que, per evitar 
fer el ridícul, fou retirat per J' Alcalde. 

La resta de punts foren tots aprovats per unanimitat, 
destacant potser un Conveni entre l'Ajuntament i el Consell 
Comarcal per les obres de senyalització d'itineraris turístics 
a la Foia d'Ulldecona i el riu Sénia i que va des de les 
Ventalles fins a Alcanar, passant per Ulldecona. Els 
socialistes vam felicitar pel treball ben fet al Mòdul de 
Turisme Cultural de l'Escola Taller. 

Finalment, el PSC vam advertir de la necessitat de 
ratificar el Decret de l'Alcalde sobre el permís dels "bous" a 
Ulldecona i Barris, davant de l'oblit del govern municipal i, 
després d'incloure'l per urgència, fou aprovat per tots. 

A preguntes dels nostres regidors, van dir que no s'ha 
demanat res a la Generalitat per a instal·lacions esportives 
i també es van comprometre a entregar l'esborrany de 
Reglament d'honors i distincions redactat per la Secretària. 
l sobre l'actuació del regidor de Cultura el dia de la Penya 
Blanc i Blava, millor no parlar-ne. 

Ple 08.07.02: el PP ha de rectificar 
Un Ple de només cinc minuts per aprovar lo que en el Ple 

anterior el PP local no havia volgut fer. Ara, després de 
"tragar-se" el PP tot lo que havien dit en el Ple anterior, es 
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va aprovar el Projecte de dependències municipals als 
Valentins per unanimitat. 

(continuació de l'article "Promeses incomplides" a la pàgina 1) 
també en el programa, el caràcter cívic i comercial de 
la via principal d'Ulldecona. Els que ens atrevim a 
travessar el carrer Major amb cotxe (que fem 
malament) ens veiem obligats diàriament a superar 
una cursa d'obstacles, amb cotxes aparcats a banda 
i banda, que se sumen als cotxes que intenten 
transitar pel carrer. Si d'això se'n diu zona peatonal ... 

Quant a la urbanització del sector sud de la vila 
(prolongació del passeig de l'Estació, carrer Vicent 
Aubà i carrers adjacents) els avanços, si bé sí que 
s'han produït, han estat extremadament limitats. Sí 
que és cert que s'han impulsat aquestes 
prolongacions, però la urbanització ha estat limitada. 
UGI, per la seva banda, proposava l'obertura de 
nous carrers (Avinguda Salomón - fins la Carretera 
de la Sènia-, paral·lel del carrer Barcelona-del carrer 
Major fins a la carretera Godall -... ) però com tots 
sabem, en aquests "nous carrers" encara hi ha 
brossa i més brossa ... D'urbanització, res de res. 

CiU plantejava també l'arranjament de la carre
tera Tortosa-Vinallop (era una de les famoses 
promeses del "pacte PP-CiU"), però com és evident 
per ara res de res, tot i que des de fa un temps diuen 
que començaran per fer alguna cosa a la Creu del 
coll ... 

D'altra banda, els tres grups polítics de l'equip de 
govern plantejaven en els seus respectius progra
mes de govern la voluntat de millorar l'enllumenat 
i les pavimentacions de la vila. El PP proposava la 
instal·lació de bombetes de vapor de sodi d'alta 
pressió, {ells sabran per on pensen començar) i UGI 
el soterrament de la xarxa elèctrica i telefònica, de 
forma esglaonada, per sectors del poble (també ho 
hauran d'explicar ... ) 

CiU i UGI van plantejar també la necessitat de 
resoldre definitivament la baixada d'aigua pota-

Forges El País 
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ble de la Font de Sant Pere a la població i barris. 
En aquest tema el que deuen tenir és molta mala 
consciència d'haver deixat perdre l'anterior mandat la 
possibilitat de que la Confederació Hidrogràfica del 
Xúquer ens fés una nova conducció d'aigua potable 
des de la Font de Sant Pere fins a Ulldecona, tal i com 
es demanava en una Moció del PSC que per tres 
vegades ells van rebutjar (quan a l'any 1995 el 
President del CHX era socialista). Ara, com els del 
PP tot ho retallen, doncs ... a passar la mà per la 
pared. 

CiU, però, no inclogué en el seu programa res 
sobre la defensa de l'Estació de ferrocarrils 
d'Ulldecona; proposta que sí que recollia UGI , si bé 
els tres partits de la coalició al govern municipal s'han 
mostrat incapaços de manten ir el servei de 
ferrocarrils i de mantenir, fins i tot, el personal de 
l'Estació. Seguint aquesta línia, tots tres partits es 
mostraren incapaços també de mantenir el servei 
d'ambulàncies que teníem fa dos anys. 

Finalment, en el capítol Una política al servei de la 
prosperitat, la creació d'ocupació i la qualitat de vida, 
CiU proposà l'impuls de la comercialització de les 
possibilitats turístiques de la vila. Tots sabem, 
però, que els avanços en aquest camp han estat 
ridículs: les troballes arqueològiques d'Ulldecona són 
exposades a Amposta (perquè no disposem d'unes 
instal·lacions adequades); la visita de les pintures 
rupestres i del castell encara continua sent mínima; 
l'horari d'obertura de l'oficina de turisme és 
extremadament limitat... De totes maneres, de tots 
aquests aspectes ens ocuparem en un proper núme
ro de La Rosa ... Per ara, ja n'hi ha prou! 

pelcanvi 

Romeu El País 
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